
 
Menighedsrådet 

 

  

 

Referat af MHR19 
Torsdag den 23. februar 2023 kl. 18.30 – 21.00 i Nicolaihuset. 

Der vil til møde blive serveret en let anretning kl. 18.00. 

 
Afbud fra:  Lotte Simonsen, Annette Lorenzen, Berd Lorenzen, Kirsten Sønderby, Jørgen Jørgensen, 
Thomas Nedergaard, Birgitte Iversen. 

 

Bilagsoversigt: 1) Mødeplan 2023. 

 

 18.30 – 18.35  

0 Godkendelse af dagsorden 
 
 

Dagsordenen godkendtes. 

 18.35 – 19.00  

1 Orientering v. formand og administrationschef 
 
Der orienteres herunder om kirkeudvalgenes 
budgetter: 

Kirkeudvalgenes 
budgetter 2023   

    

Sct. Nicolai  kr.       110.000,00  

Foredragsbudget  kr.         50.000,00  

Koncertbudget  kr.         50.000,00  

Menighedslejer  kr.         10.000,00  

    

Sct. Jørgens  kr.       116.000,00  

Foredragsbudget  kr.         30.000,00  

Koncertbudget  kr.         50.000,00  

Digte og Daal  kr.           4.000,00  

Ord og Musik  kr.         30.000,00  

Pride gudstjeneste  kr.           2.000,00  

    

Høje Kolstrup  kr.       140.000,00  

Foredragsbudget  kr.         50.000,00  

Koncertbudget  kr.         50.000,00  

Jubilæumsreception 
og div. 
arrangementer  kr.         40.000,00  

Formanden orienterer om: 
 
1) Formanden takker for opmærksomheden ifm. 

sin fødselsdag. 
 

2) Der orienteredes om arbejdet med at afdække 
muligheden for at bygge ny præstebolig ved 
Nicolaihuset. 
 

3) Kirkebyggeriet i Høje Kolstrup kirke er 
forsinket men det skrider godt fremad nu. 
Byggeriet forventes færdigt med udgangen af 
marts måned. 
 

Administrationschefen orienterede om: 
 
1) Der orienteredes om kirkeudvalgenes 

budgetter 2023. 
 

2) Der afholdes bygningssyn d 18. og 20. april. 
Der udsendes detaljeret program til rådet. 
 

3) Tårnprojektet v. Nicolai Kirke er blevet udsat 
én til to måneder pga. ændring i projektets 
konstruktionsklasse. Det betyder, at 
licitationen forventes afholdt i april måned. 

 

 

Aabenraa den 23. februar 2023. 
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Herefter vil arbejdet gå i gang. 
 

4) Varmeprojektet er sat i licitation og 
byggearbejdet forventes at gå i gang april 
måned. 
 

 19:00 – 19.10  

2 Gudstjenester på skift i Sct. Jørgens kirke og i 
Høje Kolstrup Kirke på anden-helligdagene. 
 
Forslag fra sognets præster om at holde 
gudstjeneste på skift på anden-helligdagene (2. 
juledag, 2. påskedag og 2. pinsedag) i hhv. Sct. 
Jørgens kirke og i Høje Kolstrup Kirke. 
 
Formanden indleder punktet og Thomas 
Nedergaard fremlægger og motiverer forslaget. 
 
Det indstilles: at forslaget fra præstekollegiet 
drøftes, og der tages stilling til forslaget. 
 

Formanden indledte punktet og Tine Andsager 
præsenterede og motiverer forslaget, som 
drøftedes. 
 
Forslaget blev vedtaget. 

 19.10 – 19.30  

3 Orientering om sognets frie midler.  
 
Der gives en orientering om kommende 
ekstraordinære udgifter, som allerede er besluttet 
og som sognet er forpligtet på, samt om planer for 
anvendelse af midler ifm. eksisterende projekter. 
 
Forretningsudvalget har drøftet sognets 
nuværende og kommende likvide situation og har 
i den forbindelse besluttet at rådet gives en 
orientering om situationen. 
 
Formanden indleder punktet og 
administrationschefen giver rådet en orientering 
om sagen. 
 
Det indstilles: at rådet tager orienteringen til 
efterretning. 
 

Formanden indledte punktet og 
administrationschefen redegjorde for sognets 
nuværende likviditet med udblik på ønsker og 
planlagte udgifter de kommende år. 

 19.30 – 20.00  

4 Orienterende oplæg v. Tine Andsager om 
præstearbejdet som sygehuspræst og 
sognepræst. 
 

Formanden indledte punktet og Tine Andsager 
fortalte om sit arbejde som sygehuspræst. 
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Det er aftalt i rådet, at præsterne på skift giver en 
status og fortæller om deres arbejde eller dele af 
deres arbejde på rådsmøderne, hvor der er plads 
til det. 
Tine Andsager vil fortælle om den del af sit 
arbejde, vi i sognet har mindst direkte berøring 
med nemlig opgaven som sygehuspræst.  
Tine har 50 % af sin tid viet til området, og hun vil 
fortælle om de forskellige opgavetyper, om 
samarbejdet med sygehuspersonalet og om 
udfordringer og dilemmaer i arbejdet som 
sygehuspræst. 
 

 20.00 – 20.15  

5 Dåbsfad til HKK 

 

Høje Kolstrup Kirke har fået tilbudt en 25 års 

jubilæumsgave af Hans Lembrecht Madsen. Da 

han for 25 år siden lavede døbefont, (alterbord og 

prædikestol) til kirken, var døbefonten oprindelig 

udført med et dåbsfad i alabast. Denne er 

imidlertid forgået, da materialet ikke tåler vand. 

Han vil nu gerne forære os en ny ifm jubilæet. Og 

han har også tænkt over, hvordan vi undgår, at 

den nye alabast går i stykker. Nemlig ved at få 

fremstillet et nyt glasfad. Tine og jeg har netop haft 

møde med ham, og vi anbefaler, at vi tager imod 

gaven. Alabast er et meget smukt materiale, og 

lysindfaldet bliver som kunstneren oprindeligt har 

tænkt det.  

 

Det indstilles, at rådet på kunstnerens 

foranledning tager stilling til for et af følgende tre 

forslag: 

 

a) Vi foretager os ikke noget. Det er ok med det 

eksisterende glasfad. 

 

b) Nyt alabastfad. Det tages i brug til daglig, men 

skiftes ud ved dåb med eksisterende glasfad, da 

alabasten er sart og ikke tåle vand. Alabastfadet 

sættes tilbage på døbefonten efter dåb. 

 

c) Nyt alabastfad + nyt glasfad. Et nyt glasfad skal 

fremstilles. Glasfadet hentes frem ved dåb, sætte 

oveni alabastfadet og dåben gennemføres. Efter 

dåb tages glasfadet væk, og alabastfadet sidder 

Formanden indledte og præsenterede punktet. 
 
Det blev besluttet at udtrykke stor tak til Hans 

Lembrecht Madsen for jubilæumsgaven. 

 

Det blev besluttet at vælge forslag C. 
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alene tilbage på døbefonten. Kan der nedsættes et 

lille udvalg ift. udseendet af glasfad? 

 

 20.15 – 20.30  

6 Deltagelse i DHL-stafetten. 
 
Formanden indleder punktet og Inga Hedegaard 
præsenterer ideen om, at sognet kunne deltage i 
DHL-stafetten. 
 
Mulig deltagelse drøftes, og der tages stilling til 
om og på hvilken måde sognet deltager i DHL-
stafetten. 
 

Formanden indledte punktet og Inga Hedegaard 
motiverede forslaget. 
 
Det blev besluttet at rådsmedlemmerne forhører 
sig i medarbejdergruppen til næste rådsmøde, hvor 
punktet tages op igen. 
 
 

   

 20.30 – 20.40  

7 Justeret mødeplan for 2023. 
 
Det har været nødvendigt at ændre mødeplan for 
2023. 
 
 
Det indstilles, at justeret mødeplan godkendes. 

 

Formanden indledte punktet. 
 
Mødeplan blev godkendt med den ændring, at 
medarbejdermødet i år afholdes i Nicolaihuset. 

 20:40 – 21.00  

8 Eventuelt Der blev spurgt til gudstjenesten på søndrestrand 
2. pinsedag. Gudstjenesten afholdes kl. 9.00. 
 
Inga Hedegaard fortæller, at gudstjenesterne i 
Forstalléns Kirkesal (Kapellet) fungerer rigtig fint. 
 
 

   

 


